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PROTOKOŁ Nr XXV/08 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 10 grudnia 2008 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ dwunastu radnych Rady Gminy         -  nieobecni: M. Mnich, K. Olech. 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/ Z-ca Wójta                                          -  Tadeusz Bejnarowicz 
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
f/  Dyr. Zespołu Szkół                             -  Sławomir Miluski 
g/  Dyr. Sz. P. Dębnica Kaszubska         -  Elżbieta Fryckowska 
h/  Gminny Ośrodek Kultury                   -  Marzanna Czarnecka 
i/  Ośrodek Pomocy Społecznej             -  Krystyna Szustak 
j/ Marszałek Sejmiku Woj. Pomor.         -  Krystyna Pajura         
  
                              
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2. Informacja Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  
            Alkoholowych o przebiegu siódmej edycji ogólnopolskiej kampanii "Zachowaj  
            Trzeźwy umysł" oraz wręczenie nagród. 
       3.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz wykonania uchwał. 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres miedzy sesjami: 
     a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
     b/ Komisji Rewizyjnej 
     c/ Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  

       5. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a)   wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie  
      zawartej ma czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama    
      nieruchomość,  
b) przedłużenia obowiązującej taryfy cen stawek opłaty za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę z wodociągów wiejskich i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiące mienie komunalne 
Gminy Dębnica Kaszubska,  

c) zatwierdzenia taryf cen stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z 
wodociągów wiejskich i zbiorowe odprowadzenie ścieków do urządzeń 
kanalizacyjnych stanowiących mienie komunalne Gminy Dębnica 
Kaszubska, 

d) nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Dębnica Kaszubska”, 
e) przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska, 
f) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2009 rok”, 
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g) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej 
straży pożarnej, który uczestniczył w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż 
Pożarną lub gminę, 

h) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy na nieruchomość stanowiącą własność Gminy 
Dębnica Kaszubska, 

i) uchwalenia budżetu gminy Dębnica Kaszubska na rok 2009, 
j) przyjęcia statutu Gminnego Ośrodka Kultury. 

       6. Przyjęcie planu zbywania, nabywania nieruchomości na terenie Gminy  
            Dębnica Kaszubska.  
       7. Interpelacje radnych. 

 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

    10. Zamknięcie obrad.  
 
 
Przebieg sesji: 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1000 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
   
   
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Radna A. Łomża złożyła wniosek, by w związku z pogrzebem dziecka pani dyrektor 
Szkoły w Gogolewie z uwagi na zapewnienie możliwości uczestnictwa w nim radnym 
z porządku obrad zdjąć pkt 3 i 4.  
Wójt prosi o zdjęcie z porządku obrad pkt 5”d” z uwagi na to, ze do dnia sesji nie 
wpłynęła z RIO opinia w sprawie uchwały budżetowej bez której nie można 
podejmować tej uchwały. Jednocześnie prosi by w to miejsce wprowadzić przyjęcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2008 rok. Poinformował także, że od 
posiedzenia komisji, na której był opiniowany Plan zbywania, nabywania 
nieruchomości na terenie Gminy zaszły także zmiany, gdyż wpłynęły 2 podania od 
najemców o wykup lokali. W związku z powyższym na sesje przedkłada Plan wraz z 
tymi lokalami.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się do radnych z zapytaniem, kto chce 
uczestniczyć w pogrzebie. 
Akces udziału zgłosiło 3 radnych (U. Frankowska, J. Karaś, I. Tkaczyszyn). W 
związku z powyższym zaproponował, by sesja odbyła się w zaproponowanym 
porządku, gdyż na sali będzie kworum.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z prośbą o przegłosowanie 
zaproponowanej zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana została przyjęta jednogłośnie ( 12 za) 

 



 3

Nie wniesiono więcej uwag do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po zmianie.  
W wyniku głosowania porządek został  przyjęty jednogłośnie (12 za). 
  
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokoł został przyjęty jednogłośnie  /11 za /. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy M. Adamowicz w związku z nieobecnością na 
sesji zastępcy złożył wniosek, by wybrać sekretarza sesji. Na sekretarza 
zaproponował Radną Agnieszkę Łomża. Radna A. Łomża wyraziła zgodę . 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty ( 12 za). 
 
 Następnie Przewodniczący rady M. Adamowicz poprosił o zabranie głosu 
przez Panią Krystynę Pajur – Członka Zarządu Województwa Pomorskiego.  
K. Pajur podziękowała za zaproszenie na sesję Rady Gminy. Poinformowała, ze w 
Zarządzie Województwa odpowiada za politykę społeczną. Zadeklarowała wsparcie 
dla działań gminy w miarę swoich możliwości. Zapoznała radnych z zagadnieniami 
dotyczącymi pozyskiwania środków na realizację zadań oraz przedstawiła pozycje 
gminy na tle innych w pisaniu i składaniu wniosków oraz ilości pozyskanych środków. 
Udzieliła także wskazówek jak wnioski należy pisać. Zapewniła, że jej kontakt  
z gminą będzie częstszy, jednocześnie liczy na kontakty z radnymi. Zaprasza także 
do składania jej wizyt w trakcie pobytu w Gdańsku. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz poprosił radnych o zadawanie pytań. 
Radni nie zadali żadnych pytań.       
Wójt poinformował, że ma bardzo częsty kontakt z Panią Marszałek. Zapewnił, że 
interesuje się i zna problemy tej części województwa. Podziękował za przybycie na 
dzisiejszą sesję i poinformował, że gmina liczy na jej wsparcie i pomoc.  
 
Ad 2 
 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz oddał głos Pani Ewie Kuklińskiej – 
Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
P. E. Kuklińska poinformowała, że gmina po raz koleiny wzięła udział  
w Ogólnopolskiej Kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł”. Gmina otrzymała za 
zaangażowanie w promowanie akcji certyfikat, który wręczyła Wójtowi. 
Poinformowała także o osiągniętych wynikach przez uczestników z naszej gminy. Dla 
wyróżnionych uczestników wręczyła nagrody ufundowane przez organizatorów 
kampanii i Gminną Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz podziękował Przewodniczącej GKP i RPA za 
przedstawienie informacji oraz pogratulował osiągnięć wyróżnionym uczestnikom. 
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Ad 3 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 18 listopada 2008 r. do  
09 grudnia 2008r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.   
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem kiedy zapadnie ostateczna decyzja  
w sprawie złożonego wniosku na modernizację ciągów pieszo - jezdnych na osiedlu 
Zajęcza. 
Wójt poinformował, że w trakcie rozstrzygnięć konkursu pojawiły się nieoczekiwane 
zmiany, które chce na nas wymóc Unia Europejska. Sami realizowali swoje zadania 
inwestycyjne na dotychczasowych zasadach a nam teraz próbuje się narzucić 
obecnie przyjęte rozwiązania. Obecnie proces decyzyjny został wstrzymany z uwagi 
na wyjaśnienie czy do złożonych wniosków należy dołączyć decyzje odnośnie 
wpływu inwestycji na środowisko. Przy ogłoszeniu naboru nie było takiego wymogu, 
teraz Unia domaga się tego dokumentu. W takiej samej sytuacji są wszystkie 
samorządy, które przystąpiły do konkursu.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem na kiedy planowane jest rozpoczęcie 
realizacji inwestycji na osiedlu Zajęcza. Uważa, że skoro to zadanie zostało najwyżej 
ocenione prze panel ekspertów to na pewno otrzyma dofinansowanie. 
Skarbnik poinformował, że na razie ten projekt przeszedł II etapy oceny i został 
pozytywnie oceniony, pozostał jeszcze najważniejszy III etap. Czekamy na jego 
wyniki. 
Wójt uważa, że ta trzecia ocena także będzie pozytywna, ale zna różne przypadki. 
Do momentu kiedy nie zapadną ostateczne decyzje nie jest niczego pewien, zawsze 
jest obawa. Ta inwestycja jest dla nas piorytetem jeżeli chodzi o zadania, które maja 
być realizowane na terenie gminy. Procedury zostały rozpoczęte, wszystko idzie w 
dobrym kierunku. Obecnie nie możemy z własnych środków rozpocząć tej inwestycji, 
gdyż na zadania rozpoczęte nie otrzymamy żadnej pomocy. 
Radna U. Frankowska zauważyła, że społeczność tego rejonu Dębnicy jest bardzo 
zdeterminowana. Jest zdziwiona, ze nie jest znany ostateczny termin rozpatrzenia 
wniosków.  
Wójt ponownie poinformował, że jest to spowodowane brakiem decyzji o wpływie 
inwestycji na środowisko. Uważa, że jest to przesadna asekuracja, ale obecnie jest 
takie stanowisko rządu. Do chwili rozstrzygnięcia tej kwestii nic nie możemy zrobić, 
musimy czekać. 
K. Rosół – mieszkaniec os. Zajęcza jest zdziwiony postawą rady i Wójta. 
Przypomniał o sesji z poprzedniej jeszcze kadencji kiedy radni i Wójt przysięgali i 
składali przyrzeczenia, że drogi na tym osiedlu będą wykonane jeszcze za tamtej 
kadencji. W tamtym czasie na realizację zadania było ponad 100 tys. w budżecie 
gminy. Uważa, że należało rozpocząć inwestycję i do tej pory była by skończona. 
Mieszkańcy proponowali by budować ciągi jednokierunkowe, które w tamtym rejonie 
wystarczą. Uważa, że w tej sprawie jest brak dobrej woli ze strony radnych i Wójta. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o konkretne stanowisko w tej sprawie. 
K. Rosół jest zdziwiony, że w tym czasie wykonano modernizację ulicy Leśnej, o 
której nie było wcześniej mowy. Proponuje by Wójt do pracy i z pracy jeździł 
uliczkami tego osiedla. Jeżeli nic nie będzie w sprawie modernizacji tych ulic robione 
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to będzie przedkładał rachunki za naprawę samochodu do urzędu. Jest także 
zdziwiony, że wydaje się pozwolenia na budowy domków za rzeką, gdyż most, który 
jest na rzece ma nośność 5 ton, a z tego co obserwuje to z tego mostku korzystają 
przewoźnicy o dużej nośności pojazdów. Uważa, że ten most powinien być także 
przebudowany i dostosowany do takich tonaży. Sądzi, że w Urzędzie jest plan 
zagospodarowania przestrzennego z którego wynika czy tam są tereny budowlane 
czy nie. Prosi o informacje ile w urzędzie znajduje się wniosków o wydanie zezwoleń 
na budowę w tamtym terenie. Jest także zdania, że Radni Sejmiku Wojewódzkiego 
winni lobbować za nami na tym szczeblu i przebywać w terenie by znać jego 
problemy i potrzeby.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że nie jest to tak, że radni 
zapomnieli o drogach na osiedlu Zajęcza. Sam był przeciwny by środki w wysokości 
123 tys. które były zarezerwowane w budżecie wydatkować na tę ulicę. Przez cały 
okres było oczekiwanie na pojawienie się projektów w ramach których można by 
pozyskać środki z zewnątrz na realizację tego zadania. Obiecał, ze jeżeli w 
przyszłym roku nie otrzymamy środków wspomagających z zewnątrz to będziemy te 
inwestycję realizować w ramach posiadanych środków własnych. Zostanie wykonane 
tyle na ile starczy środków. Prosi by mieszkańcy nadal uzbroili się w cierpliwość. 
Zapewnił, ze wszyscy są za tą inwestycją. Odnośnie mostu to poinformował, że jego 
modernizacja jest  także wkomponowana w realizację tego przedsięwzięcia. 
Odnośnie podziału środków zewnętrznych na realizację zadań ma także duże 
zastrzeżenia. Uważa, że cały podział to draństwo. Najczęściej dostają Ci którzy maja 
plecy. Nie jest naszą wina, ze nie mamy swojego przedstawiciela w Sejmie czy 
innych władzach państwowych. Musimy znosić to w pokorze i łaskawie czekać na to 
co nam skapnie. 
Wójt uważa, że w obecnej kadencji dużo wykonuje się prac remontowych na 
drogach. Wspólnie z Zarządem Dróg Powiatowych wykonano prace na drogach 
powiatowych w każdej części gminy. Stara się by było sprawiedliwie. Obecnie jest 
szansa by otrzymać1.700 tys. co przy naszym udziale 300 tys. może pozwolić na 
duży zakres prac w zakresie infrastruktury drogowej na osiedlu Zajęcza. Uważa, że 
warto poczekać, gdyż w zadaniu ujęto nie tylko ulicę Zajęczą ale całe osiedle. 
Ponownie prosi o jeszcze odrobinę cierpliwości. W ramach subregionu gmina może 
otrzymać 500 tys. na realizację zadań z zakresu drogownictwa, taka sama kwotę ma 
powiat uważa, że jest to kpina z samorządów. Ta inwestycja jest oszacowana na 2 
mln. ale jeszcze inne drogi oczekują na remonty i mieszkańcy także się denerwują. 
Radna A. Łomża prosi o informację dotyczącą zakresu przewidywanych prac na 
ośrodkach zdrowia na które zostały złożone wnioski. 
Wójt poinformował, że w pierwszej turze remontów zrealizowano mniej pilne 
przedsięwzięcia. Obecnie do najpilniejszych zadań w tym zakresie należy zaliczyć 
przebudowę węzłów sanitarnych, które nie spełniają norm unijnych. Przede 
wszystkim brak toalet dla osób niepełnosprawnych. Zostało to zakwestionowane 
przez Sanepid. Wniosek obejmuje najpilniejsze zadania, które należy wykonać by te 
obiekty spełniały swoje podstawowe funkcje. 
A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy w ramach tego programu nie będzie 
możliwości zakupienia sprzętu medycznego na doposażenie ośrodków. 
Wójt poinformował, że jeżeli będzie taka możliwość to z tej okazji chętnie skorzysta. 
Poinformował, ze po Dębnicy krąży opinia, że radni nie chcieli gabinetu fizykoterapii i 
dlatego został zamknięty. Sądzi, że radni pamiętają, że ta decyzja została 
wymuszona zmianą przepisów a przede wszystkim brakiem osoby z odpowiednim 
wykształceniem. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 18.11. do 09.12.2008 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4  
 
 
    Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 
wspólnych posiedzeniach z pozostałymi komisjami rady, na których omawiano 
projekt budżetu na 2009 rok oraz uchwały na sesje rady gminy oraz na 1 we 
własnym gronie, na którym omawiano sprawy związane z profilaktyką zdrowotną  
w szkołach. Zapoznała radnych z protokołem z posiedzenia komisji /dostępny w BIP  
i biurze rady/.Ponadto poinformowała, że podstawowe świadczenia lekarskie są 
świadczone. Natomiast jeżeli chodzi o profilaktykę stomatologiczną to jest ona nie 
zadawalająca. Komisja nie wie jak rozwiązać ten problem. Członkowie uważają, że 
przynajmniej 1 dzień w tygodniu stomatolog z ośrodka zdrowia powinien przyjmować 
młodzież szkolną.  
S. Miluski uważa, że w szkołach brakuje osoby pierwszego kontaktu.  
Przewodniczący rady M. Adamowicz poprosił o przedstawienie przepisów ustawy  
w tym temacie. 
S. Miluski zapoznał z obowiązkami lekarza rejonowego i pielęgniarki rejonowej 
wynikającymi z ustawy. Ponadto poinformował, że pielęgniarka, która zajmuje się 
młodzieżą szkolną w Gimnazjum takie same usługi świadczy w szkole podstawowej 
w Dębnicy Kaszubskiej i wykonuje inne zadania w miejscowym ośrodku zdrowia. 
Pielęgniarka w Gimnazjum jest 3 razy w tygodniu po kilka godzin i wykonuje bilanse, 
badania przesiewowe, szczepienia. Profilaktyka w ogóle nie jest realizowana.  
W Gimnazjum jest gabinet stomatologiczny ale od początku stoi pusty, brak 
jakiejkolwiek profilaktyki stomatologicznej. Ustawa obliguje nas do działań w tym 
kierunku a u nas nic nie ma. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że winniśmy wyegzekwować 
przynajmniej przewidywane w ustawie minimum świadczeń w zakresie profilaktyki 
zdrowotnej w szkołach.  
Wójt zgadza się z tym, że profilaktyka w szkołach jest prowadzona na 
niewystarczającym poziomie. Największą porażką jest zapewnienie opieki 
stomatologicznej. Na niektóre sytuacje nie mamy wpływu i nasze działania nie 
przyniosą efektów.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że w szkołach mamy ponad 1300 uczniów i jego 
zdaniem wyegzekwowanie przyjmowania dzieci szkolnych przez 1 dzień w tygodniu 
przez stomatologa nic nie zmieni. Uważa, że powinien być stomatolog na pełnym 
etacie tylko dla młodzieży szkolnej. 
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Radna A. Łomża zauważyła, że cała stomatologia jest sprywatyzowana i na całość 
usług w tym zakresie obowiązują dopłaty. Ustawa dokładnie to reguluje. Obecnie  
u nas nie ma bezpłatnej stomatologii. 
Sekretarz zauważyła, ze od kilku lat nie jest nawet wykonywane fluorkowanie zębów.     
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach wspólnych komisji, 
na których omawiano projekt uchwały budżetowej na 2009 rok oraz trzy posiedzenia 
we własnym gronie w trakcie których dokonano kontroli w Ośrodku pomocy 
Społecznej, Zakładzie Gospodarki Komunalnej oraz w Urzędzie Gminy w zakresie 
naliczania i ściągania należności podatkowych. Przedstawił radnym protokoły  
z wyników kontroli /protokoły dostępne w biurze urzędu i na stronach BIP/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
a/ dyskusja nad protokołem z kontroli OPS 
Wójt zauważył, że podczas zebrań wiejskich często krytykuje się działalność OPS. 
Krytyce poddawane są zasady udzielania pomocy. Uważa, że krytyka przychodzi 
bardzo łatwo. Ta działalność nie jest łatwa. Występuje grupa pozorantów  
i naciągaczy. Uważa, że w ramach obowiązujących ustaw prawnych ten ośrodek 
funkcjonuje dobrze. Zdaje sobie sprawę, że pomoc społeczna nie zapewnia 
maximum ale każdy powinien sobie zdawać sprawę z tego, że to ma być pomoc  
a nie refundacja kosztów utrzymania. W roku bieżącym staraliśmy się z PEFRON- u 
o dotacje na zakup BUS-a i autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych. 
Otrzymaliśmy taką pomoc na zakup autobusu, nie udało nam się na BUS-a. 
Zapewnił, że w 2009 roku ponownie będzie starał się o środki na zakup takiego 
pojazdu. Uważa, że lepiej poczekać i kupić nowy samochód niż kupować samochód 
używany. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że mieszkańcy często skarżą się na wysokość 
przyznawanych świadczeń, jednocześnie poinformował, że komisja nie ma prawa 
zgodnie z ustawą do wglądu do teczek poszczególnych świadczeniobiorców,  
w związku z powyższym nie może stwierdzić, czy wysokość naliczana jest 
prawidłowo. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem na jakich zasadach odbywa się 
korzystanie z samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. 
Wójt poinformował, że te zasady uregulowane są zarządzeniem Wójta i odpłatność 
jest uzależniona od posiadanego dochodu na członka rodziny. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem od kiedy w OPS jest 
zatrudniony pracownik do pisania programów. 
K. Szustak poinformowała, że od 01 września br. Wyjaśniła ponadto, że  ta osoba nie 
jest zatrudniona w ramach etatów OPS tylko w ramach obecnie realizowanego przez 
ośrodek projektu. 
b/ dyskusja nad protokołem z kontroli Urzędu Gminy 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem jakiego okresu czasu dotyczą podane  
w protokole %. 
B. Rębas poinformował, ze realizacji za I półrocze tego roku. 
Skarbnik przypomniał, że 2-3 lata temu zaległości podatkowe sięgały kwoty ponad  
1 mln. . Obecnie staramy się na bieżąco kontrolować i realizować zadania w tym 
zakresie. Zaległości podatkowe spadły do kwoty około 600 tys. Uważa, że to sukces. 
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Zmieniło się podejście podatników do tego tematu. Pracownicy dwa razy w roku 
wystawiają upomnienia i tytuły wykonawcze. Zadawalające jest to, ze windykacja 
prowadzona jest co raz skuteczniej. Zwrócił także uwagę na fakt, że części tych 
zaległości z różnych przyczyn na pewno nie odzyskamy.  
Wójt zauważył, że część podatników sprytnie kluczy w przepisach prawa. Urząd nie 
odpuszcza podatnikowi, systematycznie przypominamy podatnikom o ciążących na 
nich obowiązkach. Uważa, że system windykacji poprawił się i jest co raz bardziej 
skuteczny. 
c/ dyskusja nad protokołem z kontroli Zakładu Gospodarki Komunalnej     
Radna A. Łomża jest bardzo zdziwiona dużą różnicą pomiędzy ilością wydobywanej 
wody przez ZGK a sprzedawanej.  
B. Rębas ponownie przytoczył dane z protokołu dotyczące wydobycia i sprzedaży 
wody.       
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy ubytki w asfalcie na pętli i ul. 
Zajęczej zostaną uzupełnione. 
Wójt poinformował, że tak. 
Radna J. Karaś prosi chociaż o doraźny remont na ulicy Fabrycznej. Stan tej ulicy 
jest fatalny. 
/1200 posiedzenie opuścili radni: U. Frankowska, J. Karaś, I. Tkaczyszyn/ 
  
c/ 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego Mirosław Szumski poinformował, że komisja spotkała się na 2  
posiedzeniach wspólnych z pozostałymi komisjami rady, na których omawiano 
projekt uchwały budżetowej na 2009 r. oraz materiały na sesję Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.  
 
Ad 5 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 3 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli  dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /8 za/. 
(Przy głosowaniu nieobecny R. Knitter) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu 

 



 9

 
b/    
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przedłużenia 
obowiązujących taryf cen stawek opłaty za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
z wodociągów wiejskich i zbiorowe odprowadzanie ścieków do urządzeń 
kanalizacyjnych stanowiących mienie komunalne Gminy Dębnica Kaszubska. 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli  dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /7 za, 2 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
c/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf 
cen stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów wiejskich i 
zbiorowe odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących mienie 
komunalne Gminy Dębnica Kaszubska. 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 5 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli  dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /4 za, 3 przeciw, 2 wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
d/  

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu 
„Zasłużony dla Gminy Dębnica Kaszubska”. 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli  dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /5 za, 4 wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
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e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Dębnica Kaszubska. 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 7 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do Skarbnika, czy w budżecie gminy 
zabezpieczono w 2009 r. środki finansowe na to zadania. 
Skarbnik poinformował, że zabezpieczono środki w wysokości 110 tys. Ta kwota 
obejmuje także środki na bieżące plany, które są realizowane. Sądzi, że ta kwota nie 
wystarczy i w ciągu roku na pewno trzeba będzie dokonać zwiększenia. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że należy zaryzykować i przyjąć projekt 
uchwały.   
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /8 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu współpracy Gminy Dębnica kaszubska z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2009 rok”. 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /9 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
g/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który 
uczestniczył w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 
organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że § 3 winien brzmieć: „ Uchwała 
wchodzi w życie z dniem 01 stycznia 2009 roku”. /Proponowany zapis w projekcie 
uchwały brzmi: „Uchwała wchodzi w życie z dniem podpisania”/ 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
z zaproponowaną zmianą zapisu w § 3. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /9 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
h/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica Kaszubska.  
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /9 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
i/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie 
gminy na 2008 rok. / załącznik Nr 11 do protokołu/. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz poinformował, że projekt uchwały nie był 
omawiany przez radnych na komisjach i poprosił Skarbnika o przedstawienie 
proponowanych zmian. 
Skarbnik przedstawił zmiany w budżecie wprowadzane tą uchwałą. Poinformował, że 
zmniejszenie po stronie dochodów wynika ze zmniejszenia wydatków. 
Dokonane zmniejszenia wydatków: 
- zdjęto 146 tys. z planowanego zadania dotyczącego modernizacji oczyszczalni 
ścieków w Gogolewie. 
Z-ca Wójta poinformował, że jest to stara oczyszczalnia, która nie spełnia żadnych 
wymogów. Jej modernizacja zostanie przesunięta na 2009 rok. Obecnie pojawiła się 
możliwość pozyskania środków zewnętrznych. Zgłosiliśmy potrzeby w tym zakresie, 
sytuacja robi się klarowna i do końca I kwartału 2009 roku mamy znać 
rozstrzygnięcia w sprawie dofinansowania. Gdybyśmy rozpoczęli realizację zadania 
w ramach środków własnych to nie moglibyśmy liczyć na środki wspomagające.  
Skarbnik poinformował, że to zadanie jest ujęte w załączniku Nr 4 do projektu 
budżetu na 2009 r. wraz z planowanymi kosztami tej inwestycji i sposobem 
finansowania. 
-przeniesiono zgodnie z sugestią Wójta 100 tys. zł zaplanowane na budownictwo 
komunalne na 2009 rok. Jest to kwota niewystarczająca – to budownictwo nie jest 
dofinansowywane. Dotyczy budowy mieszkań przy ulicy Jagiełły z przeznaczeniem 
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dla nauczycieli zamieszkujących w szkole. Wartość tego zadania na 2009 rok 
oszacowano wstępnie na 350 tys. i taką kwotę ujęto, nie wpisano także ilości 
mieszkań gdyż to jest uzależnione od projektu, który będzie sporządzony. Ta pozycja 
będzie skutkowała na budżet przyszłego roku. 
Skarbnik poinformował, ze ponadto dokonano następujących zmian: 
- przeznaczono za wolą Rady 10 tys. na wykup chodnika w Budowie, 
- dołożono 38 tys. na remonty dróg śródpolnych. To zadanie dotyczy remontu drogi  
w Skarszewie Górnym i Mielnie. Wartość tego zadania była zaniżona. Realizacja 
tego zadania z budżetu wynosi 25% wartości. Pozostałe środki są zewnętrzne.  
W pierwszej wersji miało być realizowane to zdanie tylko na drodze do Skarszewa. 
Pojawiły się dodatkowe środki i postanowiliśmy także te prace rozszerzyć na drogę 
do Mielna.  
Zastępca Wójta poinformował, że w pierwszym etapie na drodze do Mielna 
wykonano prace na 300 m najgorszego odcinka. W związku z pojawieniem się 
dodatkowych środków postanowiono kontynuować to zadanie i zmodernizowano 
kolejne 300 metrów. Sądzi, że to zadanie zostanie zrealizowane w tym roku. 
- zdjąć 6,5 tys. zł  przeznaczone na zakup samochodu strażackiego. To zadanie  
w tym roku nie będzie realizowane. Na ten cel zarezerwowano 10 tys. w budżecie 
przyszłorocznym. Proponuje także by wprowadzić dodatkową pozycję dotyczącą 
zakupu samochodu typu BUS dla szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, gdyż 
ten samochód, który obecnie jest na stanie wymaga ciągłych napraw. Obecnie 
sygnalizują wymianę tylnego mostu i zawieszenia. Proponuje by w przyszłorocznym 
budżecie zabezpieczyć kwotę 40 tys. jako wkład własny i złożyć wniosek  
o dofinansowanie do PEFRON. Nie mamy jednak pewności, czy uda się z tego 
funduszu zakupić. 
Radna A. Łomża zwróciła uwagę, że z PEFRONU jak wcześniej była mowa ma być 
pozyskiwany pojazd dla Ośrodka Pomocy Społecznej, sądzi, że na dwa wnioski nie 
otrzymamy dofinansowania. 
Z-ca Wójta poinformował, że o zakup takiego samochodu można ubiegać się także w 
ramach programu „ Dziecko na wsi”. Rozstrzygniecie ma nastąpić w okolicach 
miesiąca września 2009 roku. Jego zdaniem należy poczekać i kupić nowy 
samochód. Obecnego samochodu będącego w dyspozycji szkoły nikt już nie chce 
remontować.  
- 35 tys. przeznaczono na zakup energii, gdyż zaplanowana kwota w związku ze 
wzrostem cen nie wystarczyła.  
- 258 tys. jest to oszczędność w oświacie od września do grudnia.  
- dokonać zmniejszenia dochodów o 567 tys. w tym: 240 tys. – dofinansowanie 
zakupionego autobusu z PEFRON, 340 tys. – zmniejszyć ewentualny przychód  
z planowanej sprzedaży dużej działki. 
- 7 tys. wpłynęła subwencja oświatowa. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w przypadku oczyszczalni ścieków 
w Gogolewie należy zastanowić się nad zakupem kolektora ściekowego i jego 
instalacji. Uważa, że dla tamtego regionu takie rozwiązanie jest najkorzystniejsze. 
Skarbnik poinformował, że najtańszy kolektor kosztuje w granicach 250 tys. zł. 
Z-ca Wójta poinformował, że obecnie rozmowy z WFOŚ są bardzo zaawansowane  
i czekamy na decyzje i z tego powodu nie możemy zapraszać oferentów (3 złożone 
oferty) do rozmów. Planowana inwestycja będzie mogła dobowo przyjąć zrzut  
w wysokości 50m3 i to rozwiązanie może docelowo służyć przez 50 następnych lat. 
Radni pozytywnie akceptują zaproponowaną zmianę. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że kwota w/w 350 tys. na budownictwo 
komunalne jest za wysoka. Proponuje na ten cel 250 tys. a pozostałą kwotę 
przeznaczyć na inne cele. Obecnie potrzebne są nam 2 mieszkania celem 
wyprowadzenia nauczycieli z obiektu szkoły. Z jego wiedzy wynika, ze może być 
potrzebne trzecie dla lekarza, ale prosi by w tej sprawie Wójt się konkretnie określił. 
Zwrócił się także z pytaniem, czy zabezpieczono środki na wypłatę za wniesione 
wkłady w remonty mieszkania dla Pani Nierychlewskiej. Uważa, że za 250 tys. 
wybuduje się 2 mieszkania. 
Radny P. Pałubicki także uważa, że kwota 250 tys. wystarczy na realizację tego 
zadania. W przypadku gdyby nie starczyła można dołożyć. Jednocześnie uważa, że 
za te środki można kupić mieszkania. 
Z-ca Wójta zwrócił uwagę na fakt, że środki były na ten cel zabezpieczone  
w budżecie na bieżący rok ale z uwagi na brak oferty nie zostały wydatkowane. 
Jednocześnie zauważył, że cały czas jest mowa o 2 mieszkaniach, ale może być 
konieczność 3 mieszkań, gdyż do końca nie wiadomo co z lekarzem. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz także jest zdania, że jeżeli pojawi się oferta 
zakupu mieszkań to warto z niej skorzystać, gdyż budowa jest droższa a gminie 
pozostanie działka, którą można zawsze sprzedać i pozyskać dodatkowe środki. 
Prosi by w tym temacie rada była informowana na bieżąco. 
Radny B. Rębas uważa, że należy ten temat przenieść do realizacji na następny rok  
i czekać.  
Skarbnik zwrócił się z pytaniem, czy zabezpieczyć 15 tys. na remont samochodu 
/Mitsubishi/ szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. 
Radny P. Pałubicki uważa, że ten samochód winien jeździć dopóki się da. Część 
części można zakupić na szrocie za mniejsze pieniądze. Uważa, że należy czekać 
na możliwość zakupu samochodu przy częściowym dofinansowaniu. W obecnych 
czasach nie oczekuje się w kolejkach za zakupem. 
Radni uważają, że w budżecie na 2009 r. należy zabezpieczyć środki  
w wysokości 40 tys. jako wkład własny do zakupu nowego pojazdu. 
Radny P. Pałubicki prosi o informacje dotyczące drogi do Mielna. 
Z-ca poinformował, że wykonano prace na 560 m, za które należy zapłacić. Ta droga 
była realizowana na takich samych zasadach jak droga do Skarszewa. Przyszły 
dodatkowe środki i wykonano pracę.  
Radna J. Lejczak zwróciła się z pytaniem, czy droga w samym Skarszewie także 
będzie zmodernizowana tą samą technologią jak dojazdowa. 
Z-ca poinformował, że nie gdyż jest to droga, której nie jesteśmy właścicielem. 
Właścicielem tej drogi jest Nadleśnictwo. My jako samorząd nie mamy możliwości 
realizacji tego zadania. Jeżeli pojawi się możliwość wspólnego finansowania tego 
zadania to będziemy to realizować. Obecnie Nadleśnictwo chętnie by nam ją 
przekazało w obecnym stanie na co my się nie godzimy. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że droga Gogolewo – Kotowo jest drogą gminną,  
z której oprócz lasów nikt nie korzysta. Uważa, że warto zastanowić się nad zamiana 
tych dróg. 
Z-ca Wójta poinformował, że ten temat zostanie rozpatrzony. 
Radni uważają, że należy pokryć koszt remontu drogi do Mielna.        
       Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni 
mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /9 za/. 
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Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
j/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad  
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia statutu 
Gminnego Ośrodka Kultury.  
Sekretarz obrad odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 04 grudnia 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /9 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Ad 6  

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie Planu  zbywania, nabywania nieruchomości na 
terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia  27.11.2008 r. /załącznik Nr 13 do 
protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniu wspólnym komisji  w dniu 04.12.2008 r. i otrzymał pozytywna opinię. 
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja jakieś dodatkowe uwagi do planu. 
Nie wniesiono żadnych uwag.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem 
zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
27.11.2008r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęta 
jednogłośnie  (9 za).  
 
Ad 7 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji.  
 
Ad 8 - 9 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radny M. Szumski prosi o informację kiedy zostaną zainstalowane dodatkowe lampy 
uliczne w Dobieszewie. 
Z-ca Wójta poinformował, że w roku bieżącym zainstalowano 3 lampy dodatkowe. 
Nie będzie dodatkowych doświetleń w roku bieżącym. Lampy zostały zlokalizowane 
w punktach najbardziej pilnych i służących dużej liczbie mieszkańców. Na teren 
Dobieszewa wykonana jest dokumentacja, sądzi, że realizacja będzie w następnym 
roku.  
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Radna J. Lejczak prosi o informację w sprawie instalacji dodatkowych lamp  
w Skarszewie Dolnym. 
Z-ca Wójta poinformował, że ten temat był realizowany przy kompleksowej wymianie 
oświetlenia, ale jeżeli zachodzi taka potrzeba, to wspólnie z Komisją Rolnictwa, 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego zostaną podjęte decyzje w tym temacie. 
Potrzeby w tym zakresie są duże. Wszystkich nie uda się załatwić w najbliższym 
terminie. Sądzi, że w roku przyszłym także będą zainstalowane 3 dodatkowe punkty. 
Nikomu nie będzie obiecywał, gdyż nie zapadły żadne wiążące decyzje w tym 
zakresie.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że od przyszłego roku 
zrezygnuje z przeprowadzania sesji w piątki. Są poczynione ustalenia z dyrektorami 
szkół, że radni zatrudnieni w szkole będą mieli jeden dzień bez zajęć i w te dni będą 
zwoływane posiedzenia by to nie komplikowało z wykonywaniem obowiązków 
służbowych. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że do Biura rady wpłynęło pismo 
Rady Sołeckiej w Podolu Małym w sprawie remontu drogi. Zapoznał radnych  
z treścią pisma /załącznik Nr 14 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że do biura rady wpłynęło także 
pismo Stowarzyszenia Speranda w Niepogledziu. Poprosił Sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o zapoznanie radnych z jego treścią. 
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała pismo / załącznik Nr 15 do protokołu/. 
Radny P. Pałubicki stwierdził, że jest to słuszna idea.   
 
Ad 10.   

 Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1410 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                           Przewodniczący 
                                                                                                       Rady Gminy  
                                                                                               / -/Marian Adamowicz 
   
 

 


